
6

حوادث
سه شنبه 13 مرداد ماه 1394

مواد مخدر از نانِ بربری هم 
در دسترس تر است

در ســال های اخیر موضوع معتادان خیابانی، خرید و 
فروش مواد مخدر در سطح معابر و آسیب های اجتماعی 
نشئت گرفته از اعتیاد نه تنها در شهر تهران که در برخی 
از شهرهای کشور به موضوعی داغ تبدیل شده است؛ 
موضوعی که به گفتــه فرمانده ســابق و فعلی نیروی 
انتظامی، به عنوان نخســتین مطالبه مردمی از پلیس 
مطرح و به  قول وزیر کشور و دبیرکل ستاد مبارزه با مواد 
مخدر، حل آن نیازمند ورود همه اقشار و سازمان هاست. 
البته این موضوع در شــهر تهران از یک سو به  واسطه 
پایتخت بودن آن و از ســوی دیگر به دلیل جمعیت این 
کلان شهر بیش از دیگر شــهرها نمود داشته و گلایه 

شــهروندان آن از جولان معتادان خیابانی در حاشیه 
بزرگراه ها، معابر و بوســتان ها را به همراه داشته است؛ 
مســئله ای که قطعا حل آن نــه در حیطه وظایف یک 
ســازمان، که در گروی هماهنگی و تلاش بسیاری از 
سازمان های انتظامی، شهری و رفاهی است. در این 
میان به نظر می رسد برخی دستگاه های دخیل، علاوه 
بر ناهماهنگی با دیگر دستگاه ها، بعضا در انجام وظایف 
خود اهمال داشته و مسئله اعتیاد و معتادان خیابانی را 
چندان جدی نگرفته اند. علی اکبر انجمنی، شــهردار 
منطقــه 15 تهران در این بــاره گفت وگویی تفصیلی با 

تسنیم داشته که بخشهایی ازآن را می خوانید: 
* برای جمع آوری معتادان و آســیب های اجتماعی، 
قرارگاهی تحت نظارت وزارت کشور راه اندازی شده که 
در آن دستگاه های مختلف از جمله نیروی انتظامی، 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر، مســکن و شهرســازی، 
بهزیستی، وزارت بهداشت، شهرداری، کمیته امداد 
امام خمینی )ره(، قوه قضائیه، چند سازمان مردم نهاد 
و چندین دستگاه دیگر دارای مسئولیت هستند  اما باید 
دید که کدام یک از این ســازمان ها، نهادها و ارگان ها 
به وظیفه خود عمل می کنند. جمع آوری، نگهداشت، 
غربالگری و... در حیطه وظایف تعدادی از دستگاه ها 
و نهادهاست، یعنی وقتی ما و نیروی انتظامی، معتادان 
را از ســطح خیابان هــا جمع آوری می کنیــم، وظیفه 
پالایش و غربالگری آن ها به عهده وزارت بهداشــت 

است و الی آخر.
* از من سِــنی گذشــته و اهل مماشــات هم نیستم 
و معتقــدم که باید ایــن اتفاق رخ دهــد، من به عنوان 
شهردار منطقه 15، وظیفه دارم خودرو و مکانی برای 
جمع آوری معتادان در نظر بگیرم؛ اما در این خودرو باید 
یک پزشک، یک نماینده از قوه قضائیه، یک نماینده 
از نیروی انتظامی و غیره حضور داشته باشند ولی شما 
بیایید و ببینید؛ ما خودرو را تامین کرده ایم،  نیرو هم پای 
کار آورده ایم ولی تنها نیروی انتظامی حضور دارد و البته 
ما بابت این حضورش حقوق می دهیم. شما بپرسید: 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر به عنوان یکی از متولیان در 
موضوع اعتیاد، در دو سال گذشته با شهرداری منطقه 
15 که کانون اصلی معضلات اجتماعی شهر تهران 

است، جلسه گذاشته؟ 
* ســؤال من اینجا اســت: چه کســی باید به وظایف 
و عملکــرد دســتگاه های مختلــف نظــارت کنــد؟ 
چه کســی مدیــران و مســئولان ایــن دســتگاه ها را 
بازخواســت می کند؟ چرا نباید فرقی میان دستگاه ها 
و ســازمان هایی که بــا تمام قوا، وظایفشــان را انجام 

می دهند با دیگر دستگاه ها باشد؟
* وقتی من به مســاجد برخــی محله های منطقه 15 
می روم، اهالی به من می گویند: »آقای انجمنی، اینجا 
مواد مخدر را از نان بربری و حتی آبِ خوردن راحت تر 
پیدا می کنیم.« می گویند: »ماشین، منزل و اموالشان، 

در این مناطق امنیت ندارد«.
* شــرایط بحرانی، بدتر از این؟ ببخشــید! در حاشیه 
گرمخانه خــاوران، اهالی منطقه گلایه دارند و طومار 
نوشــته اند که معتادان بــرای تزریق، درســت مقابل 
دبیرســتان دخترانــه تجمع و بــه بیضه خــود تزریق 
می کنند. این بحران نیست؟ من معتقدم هر کسی یا 
هر نهادی اگر وظیفه خودش را به نحو احســن انجام 
دهد، هیچ یک از این مشــکلات باقی نمی ماند و کار 

به اینجا نمی رسد.

عکس و مکث

شمار قربانیان به ۱۷ نفر رسید
دستور رسیدگی فوری به پرونده تجاوز در پراید دودی

قرار مجرمیت دو پســر جوان که در پوشــش مســافرکش 
اقدام بــه ربودن 1۷ دختر جــوان کرده بودند، صادر شــد. 
به گزارش تســنیم، نیمه شــب پنج شــنبه، 6 فروردین ماه 
امسال زن 22 ساله ای به نام پریسا از دو پسر جوان به اتهام 
آدم ربایی و تعرض شکایت کرد. شاکی که گفت: من کارمند 
مانتوفروشــی در میدان هفت تیر هســتم. ساعت 22 کنار 
میدان منتظر تاکسی بودم تا به خانه مان در شرق تهران بروم 
که پراید مشــکی جلو من توقف کرد. به جز راننده که پسری 
جوان بود،  پسری حدود 25ساله هم روی صندلی کناری اش 
نشسته بود. بعد از گفتن مقصدم سوار شدم و راننده حرکت 
کرد. بعد از طی مسافتی، به رفتار راننده و مسافرش مشکوک 
شدم و از راننده خواســتم خودرو را نگه دارد تا پیاده شوم اما 
سرنشین جلو به صندلی عقب آمد و با چکشی که در دست 
داشــت مرا تهدید کرد تا هیچ حرکتی نکنم. راننده در محل 
خلوتی نگه داشت و مرا مورد آزار و اذیت قرار دادند. آن ها بعد 
از این که تمام جواهرات، تلفن همراه و پول های داخل کیفم 
را سرقت کردند، حوالی خیابان اتحاد من را از خودرو به پایین 

پرتاب کردند و گریختند.
با طرح این شکایت پرونده به دســتور قاضی مدیرروستا، 

گاهان  بازپرس ویژه قتــل پایتخت پرونده در اختیــار کارآ
گاهی قرار گرفت. در حالی که تجسس ها  اداره 16 پلیس آ
برای بازداشت دو متهم آغاز شده بود شکایت مشابهی به 
پلیس گزارش شد. شــاکی که زنی 35ساله بود در خیابان 
قزوین برای رفتن به ســه راه آذری ســوار خودرو شــد و از 
سوی دو متهم مورد آزار قرار گرفت. او گفت: دو متهم بعد 

از سرقت حلقه نامزدی، گوشواره ها، گوشی تلفن همراه و 
190هزار تومان پولی که همراه داشتم من را در بیابان های 
فیروزبهرام اسلامشهر رها کردند. آن ها پلاک خودرویشان 
را با پارچه ای پوشانده بودند تا من موفق به برداشتن شماره 

پلاک نشوم اما چهره آن ها  را به یاد دارم.
گاهان با کمک شــاکیان متهمان  بعــد از آن بود کــه کارآ

را چهره نــگاری کردند. مامــوران پلیس با بررســی بانک 
اطلاعات مجرمــان ســابقه دار دریافتند چهــره یکی از 
متهمان شباهت زیادی به پســر 25ساله ای به نام فرهاد 
دارد که چندین ســابقه اعتیاد و مواد مخدر در کارنامه اش 
ثبت شــده بود. تحقیقات بعدی هم نشــان داد پدر فرهاد 
خودرو پراید مشــکی دارد کــه از مدت ها قبــل در اختیار 
گاهان به فرهاد مظنون شدند  پسرش است. بنابراین کارآ
و با دستور قضایی وی را در خانه شان حوالی منطقه خلیج 
دستگیر کردند. متهم در بازجویی به جرم خود با همدستی 
یکی از دوستانش به نام سعید اعتراف کرد. ماموران پلیس 

پس از این سعید را نیز شناسایی و دستگیر کردند.
بعد از اینکه روز هشــتم تیرماه متهمان مقابل قاضی مدیر 
روستا به 8 فقره آدم ربایی، تجاوز به عنف و سرقت اعتراف 
کردند و رســانه ها به پوشــش این اتفــاق پرداختند، تعداد 
شاکیان این پرونده بیشتر شــد و تاکنون به 18 نفر رسیده 
اســت. با جمع بندی پرونده، روز گذشــته قــرار مجرمیت 
متهمان صادر شــد و قرار است آن طور که بازپرس پرونده 
اعــلام کرده، رســیدگی به ایــن پرونده به صــورت فوری 

صورت بگیرد.

مقصرین سیلاب بعدی را امروز 
شناسایی کنید! 

سیلاب اخیری که جان عده ای را ربود و ضرر و 
زیان بسیاری به همراه داشت را  یادتان هست؟ 

حالا به این تصویر نگاه کنید و نظر دهید که آیا این 
دست درازی ها به طبیعت در وقوع چنین حوادث 
مخربی نقش دارد یا خیر؟ اگر پاسخ مثبت است، 

آیا نمی توان از هم اکنون برخی از مقصرین سیلاب 
بعدی را شناخت و با ایشان برخورد قانونی کرد؟! 

دو پسرنوجوان در سروآباد قربانی انفجار مین شدند
ایرنا- براثر انفجار مین در عصر دوشنبه در نزدیکی 
روســتای »لنگریز« از توابع شهرســتان سروآباد در 
اســتان کردستان یک پســر 13ساله کشــته و یک 
پســر 12ســاله دیگر نیز به شــدت زخمی شد. این 
انفجــار حوالــی ســاعت 18 عصر دوشــنبه در یک 
پاســگاه متروکه مربوط به دوران جنگ تحمیلی در 
نزدیکی روستای لنگریز ســروآباد به وقوع پیوست. 
هادی خدامــرادی، رئیس شــورای مرکزی بخش 
سروآباد شــامگاه دوشــنبه با تایید خبر این انفجار، 
گفت: این دو پســر بچه که در حال چرای دام بودند 
در حین گذر از نزدیکی پاســگاه متروکه براثر برخورد 

بــا میــن دچــار حادثه شــدند و 
یکی از آن هــا در دم جان باخت 
و دیگــری نیز به شــدت زخمی 
شــد؛ حال پســربچه زخمی نیز 
 وخیم و احتمال زنده ماندن وی 

کم است.
وی با اشــاره به اینکــه تاکنون 

چندیــن راس حیوان در این پاســگاه قربانی انفجار 
مین شده اند، افزود: این دو پسر بچه اهالی روستای 
»بیساران« هســتند و برای چرای دام به این منطقه 

آمده بودند. 
متاسفانه علامت هشدار دهنده دال بر اینکه در این 
پاســگاه مخروبه قدیمی مین وجود دارد مشــاهده 
نمی شــود و باید آن را به وسیله سیم خاردار  یا علائم 
مشخص می کردند. اگر فکری به حال پاکسازی این 
پاسگاه نشود احتمال دارد قربانیان بیشتری بگیرد. 
از مسئولان اســتان کردســتان می خواهیم نسبت 
به نصب علائم هشــداردهنده در این پاسگاه ها که 
آلوده به مین هســتند اقدام و هرچه 
سریع تر نسبت به پاکسازی این گونه 
مناطق اقــدام کنند. گفتنی اســت 
استان کردســتان 22۷ کیلومتر مرز 
مشــترک با عراق دارد کــه هنوز در 
برخی از قســمت های آن مین برجا 

مانده است.

انسداد موقتی مرز ایران-ترکیه
مهــر- فرمانــده نیــروی انتظامی درمورد انســداد 
مرزهای غربی کشــور طی چند روز گذشــته گفت: 
این تصمیم با نظر شــورای عالی امنیت انجام شده 
و به صورت موقتی اســت. سردار حســین اشتری، 
فرمانده نیروی انتظامی در حاشیه همایش سراسری 
مدیــران تربیــت و آموزش ناجا در پاســخ به ســوال 
خبرنگاری درباره انســداد مبادی ورودی و خروجی 
مرزهای غربی کشــور گفت: مسدود شدن مرزهای 
غربــی موقتی اســت و طــی ابلاغی کــه از طریق 
شورای امنیت کشــور با شورای عالی امنیت ملی به 
نیروی انتظامی و پلیس مرزبانی ابلاغ شــده و ما بر 

حسب وظیفه انسداد مرزها را انجام 
داده ایم.

ســردار اشــتری بــا اعــلام اینکه 
از  را  انســداد  ایــن  علــت  بایــد 
پرســید،  دســتور  ابلاغ کننــدگان 
افــزود: گمان می بــرم اتفاقاتی که 
طی چند روز گذشته در غرب کشور 

و به ویژه در کشور ترکیه رخ داده باعث این تصمیم 
شــده اســت. وی در ادامه در در پاســخ به سوال 
خبرنگاری دربــاره اضافه وزن کارکنان و پرســنل 
ناجا گفت: بحث تندرســتی و ســلامت جســمانی 
یکی از بزرگ ترین اولویت های ما در ناجاست و ما 
انجام ورزش همگانی و تخصصی برای گروه های 
مربوطــه اعم از کادر ناجــا و پلیس های تخصصی 
را ابلاغ کرده ایم و حتی ســاز و کاری فراهم شــده 
اســت تا به انجام ورزش و اســتمرار آن را از سوی 
کارکنــان ارزیابی و نظــارت کند. در حــال حاضر 
وضعیت جســمانی کارکنان ناجــا مطلوب ارزیابی 
می شــود، امــا تــا رســیدن به 
وضعیــت ایــده آل همچنان به 
تلاش نیاز داریم. امیدواریم با 
انجام ورزش های تخصصی در 
رده های پلیس های تخصصی 
ناجا به شــرایط بهتری دســت 

 . بیم بیا

توقف رقابت های قهرمانی کشور به دلیل آلودگی آب 
ایرنــا- عضــو کمیته مســابقات 
فدراسیون و رئیس هیئت تنیس 
روی میــز البــرز گفــت: به علت 
آلودگی آب آشامیدنی رقابت های 
قهرمانی کشــور امروز یکشــنبه 
در همدان متوقف شــد. علیرضا 
حجازیان در این خصوص افزود: 

متاسفانه روز گذشته به علت آلوده بودن آب آشامیدنی 
محل بازی های نونهالان کشــور چندین ورزشکار از 
اســتان های مختلف دچار مسمومیت شدند که برای 
کنترل وضعیت و افزایش بیماران مجبور شــدیم این 
رقابت ها را لغو کنیم. وی در ادامه گفت: روز گذشته 9 
ورزشکار از استان های کردستان، تهران، البرز، شیراز 
و چند استان دیگر دچار مسمومیت شدند که با بررسی 
متوجه شدیم به دلیل آب آشــامیدنی آلوده این اتفاق 

رخ داده است.
حجازیان ادامه داد: خوشبختانه در حال حاضر حال 
همه ورزشــکاران خوب اســت و برای آن که شــاهد 

افزایش بیمــاران نباشــیم با تصمیم 
کمیته مســابقات و فدراسیون تنیس 
روی میز ادامه این رقابت ها لغو شــده 
اســت و تیم ها امروز محــل رقابت ها 
را تــرک خواهنــد کرد. ایــن در حالی 
اســت که رئیس هیئــت تنیس روی 
میــز اســتان البــرز دربــاره وضعیت 
ورزشکاران استان نیز گفت: از استان البرز 2 ورزشکار 
دچار مسمومیت شده بودند که با تلاش های صورت 
گرفته در حال حاضر وضعیت بسیار خوبی دارند و جای 
هیچ گونه نگرانی وجود ندارد. گفتنی است رقابت های 
تنیس روی میز نونهالان کشور در رده سنی دختران از 
صبح روز شنبه دهم مردادماه به میزبانی استان همدان 
آغاز شد ه بود و با توجه به لغو این مسابقات، هنوز زمان 
دیگری برای برگزاری آن اعلام نشــده است. از جمله 
ابهامات دیگر ماجرا آنجاست که معلوم نیست با توجه 
به رویداد اخیر، این مســابقات انتخابی در کدام شهر 

تکرار شود.

بانک هویت ژنتیک مجرمان به زودی راه اندازی می شود
فارس- سیدامیرحســین مهدوی در 
جلســه ای با حضور مدیران معاونت 
پیشــگیری از وقوع جرم قوه قضاییه 
از جمله مدیرکل پیشــگیری وضعی 
که صبح امروز در ســازمان پزشــکی 
قانونی کشــور برگزار شــد افــزود: با 
فراهــم آمــدن مقدمــات قانونی کار 

ســازمان پزشــکی قانونی کشــور قادر اســت ظرف 
6 مــاه، تهیه پروفایــل از 10هزار نفر کــه در فاز اول، 
مخاطب بانک هستند را به پایان برساند چرا که بستر 
علمی و عملی کار کاملا مهیاســت. این رقم با توجه 
به ظرفیت آزمایشــگاه های ژنتیک پزشــکی قانونی 
در کنار فعالیت های جاری شــان تعیین شــده است 
اما در صورت اســتفاده از ظرفیت  آزمایشــگاه  نیروی 
انتظامی و در مواردی بخش خصوصی می توان تعداد 

پروفایل ها را افزایش داد.
معاون پزشــکی و آزمایشــگاهی ســازمان بــا بیان 
اینکــه بالاتر بودن تعــداد پروفایل هــای موجود در 

بانک کارایــی آن را هم افزایش 
می دهد، یادآور شد: اطلاعات 
موجود در بانک شــامل پروفایل 
افــراد مجرم  بر حســب اولویت  
جرایــم  و پروفایل های کشــف 
شــده از صحنه وقوع جرم است 
کــه با تطبیــق ایــن دو می توان 
مشــخص کرد چه کســی در چه صحنه ای مرتکب 
جرم و جنایت شــده اســت. تشــکیل بانــک هویت 
ژنتیک ایــران با هــدف  به کارگیری رویــه علمی در 
کشــف جرائم مصوب و ابلاغ شــد و این رویه علمی 
نقش بســزایی در کنتــرل و پیشــگیری از جرائم ایفا 
می کند و البته به موجب قانون برنامه پنجم توســعه  
مسئولیت راه اندازی آن توســط قوه قضاییه بر عهده 
سازمان پزشــکی قانونی کشور نهاده شد. راه اندازی 
و تجهیز آزمایشــگاه های ژنتیک پزشکی قانونی در 
شرایطی انجام شد که تهیه تجهیزات با فن آوری بالا 
در وضعیت نامطلوبی به لحاظ تحریم ها قرار داشت.


